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یادگار امام در واکنش به قرآن ســوزی در 
کشور سوئد گفت: این امر جز ایجاد یک کینه 
عمیق و کاشتن بذر نفرت در میان صاحبان و 

پیروان ادیان هیچ ثمره ای ندارد.
البتــه لطمه ای هــم به قــرآن نمی زند؛ 
همان طور که بارها به پیامبر)ص( توهین کرده 

اند، اما ایشان روز به روز عزیزتر شد.
بــه گــزارش ایســنا، حجت الاســام و 
المسلمین سید حسن خمینی در جمع زائران 
حرم امام، با اشــاره به قرآن سوزی در سوئد، 
اظهار کرد: این اتفاق به ظاهر در میان کسانی 
رخ داده که خداوند قبل از مســلمانان کتاب 
آســمانی به آنان نازل کرده است. آنان پشت 
یکی از دســتاوردهای بشریت یعنی »آزادی« 
ســنگر گرفته اند. آزادی امر مقدسی است و 
ماننــد همه پدیده های خــوب می تواند مورد 
سوءاستفاده، تفسیر غلط و دستمایه رفتارهای 
بــد قرار گیرد؛ از جمله این کــه به نام آزادی 
بیان اجازه قرآن سوزی دهند.  وی افزود: این 
امر جز ایجاد یک کینه عمیق و کاشــتن بذر 

نفرت در میــان صاحبان و پیروان ادیان هیچ 
ثمره ای ندارد.

البتــه لطمه ای هم بــه قــرآن نمی زند؛ 
همان طور که بارها به پیامبر)ص( توهین کرده 

اند، اما ایشان روز به روز عزیزتر شد.
وی بــا بیــان این کــه »رفتارهایی چون 
قرآن سوزی جز پنجه زدن به صورت صلح، بر 
هم زدن آرامش و ایجاد کینه و نفرت سودی 
ندارد«، یادآور شد: بشــریت بعد از این همه 
مدت بین زمانی که آزادی به بشریت خدمت 
می کند و زمانی که بذر کینه و نفرت میکارد 

تفاوتی قائل نمی شود. 
یک چهارم ســاکنان زمین بــه نام قرآن 
زندگی مــی کننــد، اســامی آن را بر روی 
فرزندانشان می گذراند و آن را بر روی چشم 
می گذارنــد و بنابراین، ســوزاندن قرآن ظلم 
به آزادی، دیانت، انســانیت و صلح اســت که 
متأســفانه در مجموعه هایی کــه اجازه بروز 
چنین رفتارهایی را می دهند، نســبت به این 

موضوع درکی وجود ندارد.

سیدحسن خمینی:

سوزاندن قرآن ظلم به آزادی، دیانت، انسانیت و صلح است

عکســی از فیش حقوقی منتسب به یکی از 
نمایندگان مجلس در توییتر دست به دست می 
شود که نشان می دهد این نماینده مجلس بیش 
از ۱۰۰ میلیــون تومان حقــوق ماهانه دریافت 
کرده اســت. این موضوع باعث شــده بسیاری 
از خود بپرســند که نماینــدگان مجلس چقدر 
حقوق می گیرند؟ در روزهای گذشــته یکی از 
اعضای کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات 
مجلس از افزایش ۲۰ درصدی حقوق نمایندگان 
خبر داد. با افزایش ۲۰ درصدی امســال به ۲۴ 
میلیون تومان می رسد که تقریبا سه برابر حداقل 
دریافتــی ماهانه کارگران ۳.۳ نفری اســت که 
چیزی در حدود ۸ میلیون تومان عایدی ماهانه 
برای امسال خواهند داشت. این در حالیست که 
نمایندگان مجلس مبالغ بیشــتری را هم بابت 
هزینه های جاری نظیر اجاره منزل، هزینه دفتر، 
ایــاب و ذهاب و قبض موبایل دریافت می کنند؛ 
هزینه هایی که عاوه بر حقوق به آن ها پرداخت 
می شــود اما یک کارگر یا کارمند باید از محل 

حقوق ماهانه خود پرداخت کند.
هزینه های مورد اشاره چندان شفاف نیست 
اما در ســال ۹۹ جدولی منتشــر شد که نشان 
می داد این دریافتی ها دســت کم برابر با حقوق 
ماهانه نمایندگان اســت. بدین ترتیب می توان 

حدس زد که دریافتی هــر نماینده مجلس در 
ســال ۱۴۰۲ حداقل ماهانه حدود ۵۰ میلیون 
تومــان خواهد بود که ۶ برابــر حقوق کارگریِ 
مورد اشاره است. بودجه ســازمانی مجلس در 
سال ۱۴۰۱، هزار و ۳۵۱ میلیارد تومان بود که 
این رقم در سال ۱۴۰۲ به هزار و ۵۲۱ میلیارد 
تومان افزایش یافته اســت. مقایسه این دو رقم 
نشــان می دهد بودجه ســازمانی مجلس ۱۷۰ 
میلیــارد تومان افزایش یافته که معادل رشــد 
۱۲.۵ درصدی اســت. هرچند ممکن است این 
برآوردها، برآوردهای حداقلی باشد، با این حال 
محاســبه همین پرداختیِ ۵۰ میلیون تومانی 
برای ۲۹۰ نماینده مجلس، هزینه ۱۴ میلیارد و 
۵۰۰ میلیون تومانی ماهانه را نشان می دهد که 
حدود ۱۷۴ میلیارد تومان در کل سال می شود.

در پی طرح ادعاهــا و اتهاماتی در خصوص 
پرداخــت حقوق بــالا به یک نماینــده، روابط 
عمومی مجلــس توضیحاتی ارایه و خواســتار 

برخورد با کسانی که تهمت زده اند، شد.
به گــزارش خانه ملت؛ چنــدی پیش یکی 
دیگر از روزنامه نگار نماها فیشی را منتشر کرد 
و مدعی پرداخت حقوق ۱۰۰ میلیون تومانی به 
یک نماینده مجلس شد. علی رغم اینکه توسط 
نمایندگان مجلس توضیح داده شد که این فیش 

مربوط به حقوق نیست و مربوط به هزینه های 
دفاتر، نیروهای شــاغل در ایــن دفاتر و انجام 
وظایف نمایندگی در حوزه های انتخابیه است، 
جریانی با تکرار عبارت سراسر دروغ حقوق ۱۰۰ 
میلیون تومانی نمایندگان، تاش کردند مجلسی 
که در ســال آخر خود علی رغــم برخی نقاط 
ضعف، در یک نگاه کلــی مدال افتخار مجلس 

انقابی را گرفته است، تخریب کند.
دســتگاه قضایی در دوره جدید با ریاســت 
فردی مجتهد، متخصص در شئون مختلف قوه 
قضائیه، شجاع، بی توجه به مصلحت اندیشی های 
غیردرســت، امید زیــادی را در دفاع از حقوق 
عامه  ایجاد کرده اســت و در همین راستا هم 
اتفاقات بزرگی در مقایسه با گذشته در پیگیری 
پرونده های به فراموشی ســپرده شده، صورت 
گرفته است اما در تکمیل این اقدامات این توقع 
وجود دارد در راستای مطالبه مکرر رهبر انقاب 
مبنی بر حفظ امنیت روانی مردم به عنوان یکی 
از حقوق عامه، دســتگاه قضایــی دروغگویان و 
شــایعه پردازان را مورد بازخواست قرار دهد تا 
اینگونه نشود که  مجلسی که عملکرد مناسبی 
در تقنین کارشناســی و هوشمندانه متناسب با 
نیازهای کشور داشته، در افکار عمومی بی اعتبار 

شود.
در همین راستا ضروری است توضیحاتی را 

درباره شایعه دروغ مطرح شده ارائه کنیم:
۱-  روال پرداخــت هزینه های دفتر و انجام 
وظایف نمایندگی بصورت مستقیم به نماینده، 
بجای استخدام نیرو توسط مجلس و هزینه های 
ســنگین دائمی و بزرگ کردن ســاختار اداری 
مجلس، در دوره های گذشته وجود داشته و به 
دلیل اینکه کمترین هزینه مالی و اداری را برای 

بیت المال دارد، ادامه پیدا کرده است.
از نظــر همترازی یــک نماینــده مجلس 
همتراز با یک وزیر اســت اما برای قیاس بهتر، 
خوب اســت امکانات یک نماینده مجلس را با 
استاندار یا مدیرکل یک اداره مقایسه کنیم که 

در یک ســاختمان مستقل بزرگ مستقر است، 
ده هــا کارمند، گاها بیش از دو مســئول دفتر، 
کارشــناس و مشاور، نیروی خدماتی، نگهبان و 
مشاور رسانه ای و کارمند روابط عمومی، پایگاه 
اطاع رســانی و ... دارد که حقــوق همه نیز از 
بیت المال پرداخت می شود. اگر این مقایسه با 
یک وزیر انجام شود که طبق قانون نمایندگان 
همتراز وزرا هستند، هزینه بی شمار دیگری هم 
اضافه می شود. به اینها اضافه کنید وظایفی که 
خاص نماینده است مانند مراجعه صدها نفر از 
مردم در هفته به دفتر نماینده که گاها در برخی 
حوزه های انتخابیه در روز به بیش ای ۱۰۰ نفر 
می رسد، ضرورت پاسخگویی بی واسطه به تک 
تک مراجعه کننــدگان، ضرورت تصمیم گیری 
بــرای دادن رای دقیق به طرح هــا و لوایح در 
همه عرصه های اقتصــادی، فرهنگی، اجتماعی 
و امنیتی که نیازمند مشــورت گرفتن بیشــتر 
است و... که نشان گسترده بودن دامنه وظایف 
نمایندگی و هزینه های آن اســت که همه نیز 
نیازمند هزینه است و مجلس نیز این هزینه ها را 
به صورت مجزا پرداخت نمی کند بلکه همه این 
موارد بعاوه حقوق نماینده باید از همان مبلغی 

که به هر نماینده پرداخت می شود تامین شود.
همچنین این نکته را هــم باید مدنظر قرار 
داد که اگر قرار بــود روال دولت در مجلس نیز 
اجرا شــود و مثا نماینده ای بخواهد افراد مورد 
اطمینان یا نزدیک به خود را وارد چرخه اداری 
پارلمان کند، شاهد تورم سنگین نیروی انسانی 
در مجلس بودیم آن هم بدتر از دیگر سازمان های 
دولتی چرا که هر ۴ ســال بخشی از نمایندگان 
تغییر می کنند و طبیعتــاً چهره های جدید به 
دنبال جذب نیروهای نزدیــک یا مورد اعتماد 
خود در ســاختار اداری می روند. در حالی که در 
شــیوه فعلی با پایان دوره نمایندگی همه افراد 

همراه نماینده از مجلس منفک می شوند.
 همه اینهــا تایید می کند اینکه هزینه های 
نمایندگــی مجلس بصورت مســتقیم به خود 

نماینده پرداخت شــود، بدون اینکه بار اداری، 
اســتخدامی و هزینــه ای آن بدوش ســاختار 
مجلس بیفتد، بهترین منطق مدیریتی اســت 
که در همه دوره های مجلس وجود داشته است 
در غیر اینصورت ما امروز شــاهد صدها میلیارد 
هزینه اضافه بدوش کشــور می بودیم. براساس 
برخی برآوردها، اگر بنا بود هزینه نیروی انسانی 
و اداره دفاتر نمایندگان در حوزه های انتخابیه و 
انجام وظایف نمایندگی به صورت غیر مستقیم و 
توسط مجلس تامین شود، باید حداقل ۲۰ برابر 
هزینه های فعلی از محل بیت المال هزینه می شد 

که شیوه فعلی جلوی آن را گرفته است.
۲-  لیســت هزینه های نمایندگی شــامل 
هزینه ها بابت نیروی انسانی، اجاره و تجهیز دفاتر 
در شهرستان های مختلف حوزه انتخابیه، رفت و 
امد، پاسخ به مطالبات مردم و ... است و سنگینی 
ایــن هزینه ها برای برخی حوزه های انتخابیه به 
نحوی است که نمایندگان به جای دریافت ارقام 
فعلی، تامین این موارد توسط ساختار مجلس و 

دولت را مطالبه می کنند.
همچنیــن رقم پرداختی بابــت هزینه های 
نمایندگی براســاس تدابیر مالی که در مجلس 
اندیشیده شده، به صورت مستقل از حقوق و در 
حســاب دیگری برای هر نماینده واریز می شود 

و برای هزینه های نمایندگی استفاده می شود.
۳-  حقوق نماینده های مجلس مطابق قانون 
در سامانه های شفاف سازی نظیر پاکنا بارگذاری 

می شود و تحت نظارت نهادهای نظارتی است.
بنابراین با توجه به نکات بالا، بنظر می رسد 
افــراد معلوم الحالی که بــه نمایندگان مجلس 
تهمت دریافت حقوق ۱۰۰ میلیون تومانی زده 
اند و برای رســانه های معانــد خوراک تخریب 
مجلس انقابی را تهیــه کرده اند، باید در دفاع 
از حقــوق و تامین امنیت روانــی جامعه مورد 
بارخواســت جدی و ســریع مدعی العموم قرار 
گیرند و گزارش آن نیز به صورت شفاف به مردم 

ارایه شود.

مرکز رســانه قوه قضائیه اطاعیه جدیــدی درباره اکبر 
طبــری صادر کرد. به گزارش ایســنا، یک روز پس از اعام 
خبر آزادی اکبر طبری )مدیر کل پیشین امور مالی و معاون 
اجرایی سابق قوه قضائیه( از سوی رئیس سازمان زندان ها در 
روز چهارشنبه هفتم تیر، قوه قضائیه پنج شنبه هشتم تیرماه 

اطاعیه ای صادر و در بخشــی از آن درباره اکبر طبری -که 
به ۳۱ سال حبس قطعی محکوم شده بود- اعام کرد که او 
بعد از تحمل ۴۵ ماه حبس، با وثیقه و تصمیم مرجع قضایی 

از زندان خارج شده است.
دیروز شــنبه ۱۰ تیر نیز قــوه قضائیه اطاعیه جدیدی 

درباره اکبر طبری به شرح زیر صادر کرده است:
طبری ۲۳ تیرماه ســال ۹۸ به دلیــل اتهاماتی از جمله 
»تشکیل شبکه ارتشــا با وصف سردستگی«، »پولشویی«، 
»جعل اســناد« و »اعمال نفوذ در پرونده های قضایی« بود، 
بازداشت شد. پس از صدور کیفرخواست و ارسال پرونده اکبر 
طبری به دادگاه، اولین جلسه رسیدگی به اتهامات وی روز 
)یکشنبه( ۱۸ خردادماه سال ۹۹ به ریاست قاضی بابایی در 

شعبه ۵ دادگاه کیفری یک استان تهران برگزار شد.
۱۴ جلسه دادگاه برای رسیدگی به پرونده اکبری طبری 
برگزار و در نهایت ســخنگوی قوه قضائیه در نشست خبری 
در نشست خبری ۸ مهرماه سال ۹۹ از صدور حکم ۳۱ سال 

حبس برای اکبر طبری خبر داد.
پــس از صدور حکــم، وکای طبری درخواســت اعاده 
دادرســی نسبت به حکم صادره را دادند. دیوان عالی کشور 
در دو مورد از عناوین اتهامی )جعل سند و سردستگی شبکه 

ارتشاء( با توجه به مستندات ارائه شده از سوی وکای متهم، 
نقض گرفت.

 با پذیرش اعاده دادرســی اکبر طبری مطابق ماده ۴۷۴ 
قانون مجازات اسامی و قانون ۵۳۰ کیفری پرونده به شعبه 

۱۵ دادگاه کیفری یک تهران ارجاع داده شد.
بعد از ارجاع پرونده از دیوان عالی کشــور به شــعبه هم 
عرض این پرونده مجددا رسیدگی و دادگاه، میزان قرار وثیقه 
قبلی طبری که ۱۰۰ میلیارد تومان بود را افزایش و به ۳۰۰ 
میلیارد تومان تغییر داد تا وی با سپردن وثیقه تا رسیدگی 

نهایی و صدور رای قطعی از زندان آزاد شود.
طبق آخرین پیگیری ها، حکم پرونده اکبر طبری مدتی 
پیش در شــعبه هم عرض مجددا صــادر و وی به مجازات 
حبس محکوم شده است. پرونده مورد اشاره در حال حاضر 
در دیوان عالی کشــور در حال رسیدگی و منتظر اعام رای 

نهایی است.

واکنش مجلس به انتشار فیش حقوقی 100 میلیون تومانی یکی از نمایندگان

قوه قضائیه: 

برای اکبر طبری رای جدید صادر شده است

کواکبیان: 
برخی خودشان به گفته هایشان عمل نمی کنند

»مصطفی کواکبیان« نماینده پیشــین مجلس شــورای اسامی در توئیت 
نوشت: »برخی خودشان به گفته هایشان عمل نمی کنند«

بــه گزارش مجلس اصاحات، دبیرکل حزب مردم ســالاری در واکنش به 
اظهارات حجت الاسام مصباحی مقدم درباره قانع نبودن مردم ایران و توصیه 

به صرف یک وعده غذا در روز در توئیت نوشت:
»صرفهجویی در #معیشت_مردم لازم است اما:

برخی خودشان به گفته هایشان عمل نمی کنند، دولت مورد حمایتشان هم 
در #بودجه۱۴۰۲، هزینه های خودرا حدود ۳ برابر کرده اســت، اما مردم هر 

روز دچار کاهش مصرف هستند.
ضمنــا کدام کارشــناس، قدرت اول اقتصادی جهان شــدن را مســتلزم 

#ریاضت_اقتصادی می داند؟!«

ویژه

تاکید رئیس جمهوری بر پشتیبانی مالی از صنعتگران
رئیس جمهوری گفت: امروز صنعتگران ما به این رسیده اند که رشد صنعت را 
با علم و فناوری و دانش همراه کنند؛ چراکه اثر آن بر صادرات و توســعه نمایان 

خواهد شد.
به گزارش ایســنا، سیدابراهیم رئیسی در مراسم روز ملی صنعت و معدن که 
در سالن اجاس ســران برگزار شد با تبریک این روز به فعالان صنعت و معدن 
اظهار کرد: در این روز باید هم به مزایای مطلق و هم به مزایای نســبی در این 
بخش پرداخته و به معایب و آســیب ها نیز توجه و حرف صنعتگران مان شنیده 
شــود. همچنین موانع و مشکات ما در زمینه تجارت منطقه ای صنعت و معدن 

رفع شود.
به مشکات و مسائل پیش روی صنعت کشور توجه کافی داشته باشیم

وی افزود: من برای رشد تولید صنعت و معدن کشور از همه صنعتگران تشکر 
می کنم. در شش ماهه دوم سال ۱۴۰۱ این رشد محقق شد و امسال هم کشور به 
سمت رشد تولید و اقتصاد حرکت می کند. امروز صنعتگران ما به این رسیدند که 
رشد صنعت را باید با علم و فناوری و دانش همراه کنند؛ چراکه اثر آن بر صادرات 

ما در این بخش و توسعه آن نمایان خواهد شد.
وی ادامه داد: آن چه صنعتگران از در دلسوزی و درباره موانع و مشکات کشور 
در این بخش مطرح می کنند باید به خوبی شنیده شود. اساس کار آن است که ما 
احساس مان رفع مشکات و موانع باشد و در این دولت تصمیم جدی برای حل 

مشکات و موانع وجود دارد.
رئیس جمهوری با بیان این که »ما باید به مشکات و مسائل پیش روی صنعت 
کشور توجه کافی داشته باشیم«، یادآور شد: در بخش صنعت مهم است که شاهد 
حضور دانشگاه در کنار این بخش باشیم؛ چراکه تعریف این دو در کنارهم منجر 

به بهره وری بیشتر و رشد تولید و در نهایت رشد اقتصادی برای کشور می شود.
وی تاکید کرد: تامین مالی برای یک صنعتگران امری ضروری است، او خودش 
هم سرمایه دارد اما صنعتگر باید احساس کند دستش باز است و قدرت مانور دارد 
تا مواد اولیه و ماشــین آلات را تامین کند. همچنین مشوق های مالیاتی در این 
زمینه تاثیر دارد. مالیات برای تنظیم گری اســت و اگر در بخش صنعت مشکلی 
برای مان ایجاد شود باید با همین مالیاتی که اخذ می شود مشکات را حل کرد. 
کار باید به نحوی پیش رود که صنعتگر احساس پشتیبانی کند و در عین حال 

که مالیات پرداخت می کند، بداند که این امر بر میزان تولید او تأثیر نمی گذارد.
وی گفت: این امر یعنی به هیچ عنوان فشار یا تحمیلی بر تولید صنعتگر ایجاد 

نشود یا تولید او کاهش نیابد و متوقف نشود.

دولت 

قدردانی رئیس قوه قضائیه از نمایندگان مجلس
رئیــس قوه قضائیه در نامه ای از »تقدیر ۲۷۵ نماینده مجلس از قوه قضائیه« 
قدردانی کرد.به گزارش ایســنا، متن نامه محســنی اژه ای رئیس قوه قضائیه به 

شرح زیر است:
رئیس و نمایندگان محترم مردم شــریف ایران اســامی در مجلس شورای 

اسامی
سام علیکم

با احترام، در اجرای منویات ولی امر مسلمین مبنی بر ایجاد تعامل بین قوا در 
حل مشــکات مردم و با توجه به تعامل بی سابقه با نمایندگان شریف مردم در 
مجلس شورای اسامی از نگاه قدرشناسانه شما نمایندگان محترم در صدور بیانیه 
سپاسگزاری می نمائیم، بدون شک این رویکرد نشأت گرفته از اعتماد عمومی و 
رضایت مندی مردم و نمایندگان آنان در مجلس شــورای اسامی از عملکرد قوه 
قضائیه در دوره تحول و تعالی در پرتو همکاری و پشــتیبانی مجلس شــورای 
اســامی محقق گردیده است و این اقدام مســئولیت ما را در خدمت رسانی به 
آحاد ملت شــریف ایران اسامی مضاعف می نماید. امید داریم در پرتو تعامات 
و همکاری بیش از پیش قوا، شــاهد توفیقات روزافزون در خدمت به اســام و 
مســلمین و اجرای اوامر و منویات مقام معظم رهبــری )مدظله العالی( جهت 

رسیدن به نقطه کمال و مطلوب در اداره کشور باشیم.
غلامحسینمحسنیاژهای«

مرکز رســانه قوه قضائیــه نیز در این باره اعام کرده اســت: از جمله علل و 
دلایل احصاء شده که سبب تقدیر بی سابقه ۲۷۵ نماینده مجلس از قوه قضائیه 
شــده مشــتمل بر مواردی نظیر »جلوگیری از تعطیلی واحدهــای تولیدی با 
اقدامــات حمایتی قوه قضائیه«، »فراهم نمــودن امکان بازدید نمایندگان مردم 
از زندان های سراسر کشور«، »پیشگام شدن در رهاسازی اراضی و اماک جریم 
بستر رودخانه ها و دریا«، »ماقات های چهره به چهره رئیس قوه قضائیه با مردم 
و نمایندگان«، »بازدیدهای ســززده از محاکم قضایی و ماقات چهره به چهره و 
اســتماع صحبت های مردم و صدور دستورات اصاح روند رسیدگی به پرونده ها 
جهت کاهش اطاله دادرســی«، »سفرهای اســتانی بدون تشریفات به استانها 
و دیــدار با اقشــار مختلف مردم و نخبگان و دانشــجویان به صورت صمیمی و 
گفتگوی صریح و بی پرده«، »حضور مســتمر در بنادر و مناطق ویژه اقتصادی 
و پیگیری و تعیین و تکلیف اموال رســوب شــده در بنادر و گمرکات و صدور 
دستور العمل های صریح و شفاف در خصوص اموال توفیقی و بازگشت به چرخه 
تولید«، »تشــکیل کارگروه مرکزی و اســتانی همکاری بــا نمایندگان مجلس 
شورای اسامی«، »برگزاری نشست های مشترک بین مسئولین عالی قوه قضائیه 
و نمایندگان مجلس شــورای اسامی و نشست مشــترک رئیس قوه قضائیه با 
۱۴ کمیسیون های تخصصی و فراکسیون ها« و »پاسخگویی و پیگیری مکاتبات 

نمایندگان در کوتاه ترین زمان« است.

ادویه 

موافقت مقام معظم رهبری
با بخشش اضافه خدمت سربازان

معاونت نیروی انسانی ستاد کل نیروهای مسلح اعام کرد که اضافه خدمت 
ســنواتی کارکنان وظیفه و مشــمولان غایب، مورد بخشش فرماندهی کل قوا 

قرار گرفته است.
در اطاعیه ستاد کل نیروهای مسلح درباره بخشش اضافه خدمت سنواتی 
کارکنان وظیفه و مشمولان غایب آمده است: به استناد مصوبه فرماندهی معظم 
کل قوا و به میمنت عید ســعید غدیر خم، اضافه خدمت ســنواتی سه و شش 
ماهه کارکنان وظیفه دارای غیبت سنواتی و همچنین مشمولین وظیفه غایبی 
که تا تاریخ اول مهرماه امسال خود را برای انجام خدمت دوره ضرورت، معرفی 

کنند، مورد بخشش قرار گرفت.
بر این اساس کلیه کارکنان وظیفه دارای غیبت سنواتی برای تعیین تکلیف 
وضعیت خدمتی و بهره مندی از بخشــش مذکور بــه کارگزینی یگان مربوطه 
مراجعه کنند و مشــمولان وظیفه غایب خدمت دوره ضرورت )موضوع بند ۱ 
ماده ۵۸ قانون خدمت وظیفــه عمومی( چنانچه با بهره مندی از فرصت پیش 
آمده، حداکثر تا اول مهرماه امسال خود را به دفاتر خدمات الکترونیک انتظامی 
پلیس +۱۰ معرفی و برای اعزام به خدمت ســربازی اقــدام کنند، از مقررات 

بخشش اضافه خدمت سنواتی بهره مند خواهند شد.
چنانچه هر یک از مشــمولین وظیفه غایبی که در مهلت تعیین شده برای 
تعییــن وضعیت خدمتی اقدامی نکنند یا در تاریخی که برای اعزام آنها تعیین 
شــده در خدمت حاضر نشوند کماکان به موجب ماده مذکور  با اضافه خدمت 

سنواتی به خدمت اعزام خواهند شد.
در ضمن این بخشــودگی موجب حذف آثار اضافه خدمت نشده و مجوزی 
برای استفاده از  معافیت های کفالت یا تحصیلی برای دارندگان غیبت سنواتی 

نخواهد بود.

دفاعی

مرکــز پژوهش های مجلس در گزارشــی قانون برنامه 
ششــم توســعه از نگاه صندوق های بازنشستگی را مورد 
ارزیابــی قرار داد. به گزارش ایلنا، دفتر مطالعات اجتماعی 
این مرکز در گزارشــی با موضوع »ارزیابــی قانون برنامه 
ششم توســعه از نگاه صندوق های بازنشستگی« تصریح 
کرد تاش های سیاستگذاری در حوزه بیمه های اجتماعی 
در برنامه های توســعه در ایران یک روند صعودی داشته 
اســت. رویه های برنامه ریزی رفاهی از برنامه اول به سمت 
برنامه ششم، از سیاست های حمایتی به سمت سیاست های 
بیمه ای میل کرده است در نتیجه در برنامه ششم بر دامنه 
بندهای حوزه بیمه های اجتماعی افزوده شده است. برنامه 
ششــم توســعه با ۲۰ بند در قالب ۱۴ مــاده به موضوع 
بیمه های اجتماعی پرداخته اســت. به بیان دیگر در تاریخ 
برنامه نویسی کان در کشــور، بیشترین بندهای مرتبط 
با بیمه های اجتماعی در برنامه ششم توسعه اتفاق افتاده 
است. این گزارش با بررسی مواد برنامه ششم توسعه اظهار 
داشــته که رویکرد سیاســت های حمایتی در برنامه های 
گذشــته ادامه پیدا کرده و در این برنامه در قالب بندهای 
مرتبط با بیمه های اجتماعی در برنامه ششم توسعه نمود 
پیدا کرده است. رویکرد حمایتی در سیاستگذاری رفاهی 
ایران پررنگ بوده و از این رو به دلیل وابستگی به مسیر در 
سیاســتگذاری رفاهی، این رویکرد در برنامه ششم تکرار 
شــده و تنها ابزار آن تغییر کرده، بــه طوری که در برنامه 
ششم توسعه سیاست های حمایتی بسیاری به صندوق های 
بازنشستگی تحمیل شده است. ۱۲ بند از ۲۰ بند در حوزه 
بیمه های اجتماعی در برنامه ششــم به موضوع گروه های 
خاص اختصاص داده شده که شاهدی است بر ادعا حفظ 

رویکرد حمایتی در قالب ابزارهای بیمه ای است.
همچنین پارادوکــس برنامه های حمایتــی در قالب 
بیمه های اجتماعی سیاســت گذار را دچار ســردرگمی و 
مناقشــه کرده است، این مناقشه ناشی از ضعف نظری در 
رویکردهای سیاســتگذاری در حوزه بیمه های اجتماعی 
اســت. از این رو می توان گفت کــه برنامه ریزی در موضوع 
بیمه هــای اجتماعی در ایران روند مشــخصی را به لحاظ 
رویکرد نظری تجربه نکرده است. فقدان یک رویکرد نظری 
مستقل و منظم را می توان شاه بیت تنوع، تکثر و تعارض در 
بند های بیمه ای برنامه ششم توسعه دانست. در این گزارش 
آسیب شناسی بندهای مرتبط با بیمه های اجتماعی برنامه 
توسعه ششم نشــان می دهد که عدم توفیق این برنامه از 
دو جهت کیفیت اجرا و کیفیت تدوین مواد اســت. مواد 
بیمه ای با موضوعات اعطای امتیازات و معافیت ها به دلیل 
فشار گروه های ذی نفع به مرحله اجرا در آمده، اما موادی 
که بر اصاحات نظام بیمه های اجتماعی تأکید کرده است، 
فراموش شده باقی مانده اند. تعدد بندها یکی از مهم ترین 
دلایل فراموش قوانین مترقی در برنامه ششم هستند و این 
تعدد گاه منجر به بروز تعارضات در میان بندهای بیمه ای 
برنامه ششــم توسعه شده است. این گزارش تصریح کرده 
اجرای اصاحات در نظام بازنشستگی ایران نیازمند پیش 
نیازهایی اســت که از جمله آن ها می توان به تقویت سه 
جانبه گرایــی، رفع تبعیض های ناروا، تقویت تشــکل های 
آزاد کارگری، تنوع در خدمات غیرمســتمری صندوق ها، 
ساماندهی تنوع قراردادهای کار، افزایش دستمزد حقیقی 
و ســاماندهی مزایا و فوق العاده های دوره اشتغال و نسبت 

آن با مستمری اشاره کرد.

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسامی 
اظهار داشت: برای کمیسیون محرز شد که توافق انجام 
شده بین سازمان انرژی اتمی و آژانس بین المللی انرژی 
اتمی خاف قانون و تاکیدات رهبری معظم انقاب مبنی 
بر عدم تخطی از قانون اقدام راهبردی است. به گزارش 
ایلنا، علی خضریان در تشریح نشست کمیسیون با حضور 
رئیس سازمان انرژی اتمی و معاونان این سازمان گفت: 
این جلســه در چارچوب نظارت بر حسن اجرای قانون 
اقدام راهبردی برای لغو تحریم ها و صیانت از حقوق ملت 
ایران به ویژه ماده ۶ این قانون  بر گزار شد. رئیس کمیته 
سیاســی، نظامی و امنیتی کمیسیون اصل نود مجلس 
شورای اسامی با اشــاره به گزارش ۱۰ خرداد دبیرکل 
آژانس بین المللی انرژی اتمی به شــورای حکام  مبنی 
بر توافق این آژانس با ســازمان انــرژی اتمی ایران در 
مــورد افزایش نظارت ها و ایجاد نظارت های فراپادمانی 
گفت: در این جلســه  ابتدا رئیس سازمان انرژی اتمی 
گزارشــی از ابعاد مختلف توافق و آخرین وضعیت قانون 
اقــدام راهبــری ارائه کرد. خضریان ادامــه داد: پس  از 
اســتماع گزارش رئیس سازمان انرژی اتمی، برای اعضا 
کمیسیون  محرز شــد که توافق صورت گرفته، خاف 
قانون اقــدام راهبردی برای لغو تحریم ها و تأکید رهبر 
معظم انقاب بر عدم تخطی از این قانون است که ایشان 
این موضوع را در دیدار با داشــنمدان و مقامات صنعت 
هسته ای تصریح فرمودند. وی با اشاره به برخی از ابعاد 
توافق صورت گرفته گفت: در حالی که جمهوری اسامی 

ایران خود را مکلــف به همکاری و تعامل با آژانس بین 
المللی انرژی اتمی در چارچوب مقررات پادمانی دانسته 
و با توجه به اینکه بر اساس تأکید رهبری معظم انقاب 
نباید تعهدات فرا پادمانی را پبذیرد متأســفانه بر اساس 
بیانیــه آژانس حدود ۱۰ دوربیــن فراپادمانی در کارگاه 
تولید سانتریفیوژ در ســایت اصفهان نصب شده است. 
عضو هیئت رئیســه کمیســیون اصل نود تصریح کرد: 
همچنین ۲ دستگاه EMD در تأسیسات فردو و نطنز 
جهت نظارت برخط غنی سازی برای اولین بار در جهان 
بدون  کســب مجوزهای قانونی از مراجع مربوطه قرار 
گرفته که این موضوع نه تنها خاف مصوبه مجلس بلکه 
فراتر از تعهدات برجامی اســت چرا که در برجام اندازه 
گیری سطح غنی سازی، دستگاه OLEM ذکر شده از 
این رو باید روشــن شود این ۲ دستگاه چه تفاوت هایی 
با یکدیگر دارند. وی با اشــاره به نقش نظارتی مجلس 
شورای اســامی بر اســاس قانون گفت: در این جلسه 
علیرغم تأکید کمیســیون اصل نود و دیگر نمایندگان 
مجلس جهت اطاع ازجزئیات توافق، مشــخص شد که 
مجلس هیچ اطاعــی از جزئیات متن توافق که خاف 
قانون و تعهدات فراپادمانی بوده، ندارد و امکان نظارت بر 
قانــون مجلس نیز وجود ندارد. خضریان در پایان خاطر 
نشان کرد: پیش از این، درباره محتوای توافق مذکور از 
وزیر امور خارجه نیز ســوال شده بود که وی اعام کرد 
این پرونده توسط این وزارتخانه نشده و در سازمان انرژی 

اتمی دنبال می شود.

مرکز پژوهش های مجلس قانون برنامه ششم توسعه از نگاه صندوق های بازنشستگی را بررسی کرد

تناقض برنامه های حمایتی در قالب بیمه های اجتماعی
سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس تاکید کرد

نقض قانون اقدام راهبردی در توافق اسفند ماه ایران و آژانس 


